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Informacja z posiedzenia  
Komisji Zakładowej NSZZ „Solidarność” SGGW 

w dniu 29 października 2024 r. 
 

       W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Zakładowej, Komisji Rewizyjnej 

oraz Przewodniczący Kół z poszczególnych jednostek. 

Posiedzenie otworzył i prowadził dr inż. Jakub Gawron – Przewodniczący Komisji 

Zakładowej NSZZ Solidarność SGGW. 

 
1. Pomoc finansowa z Funduszu NSZZ „Solidarność” SGGW 

     Pan Przewodniczący przedstawił  dwa wnioski  o pomoc finansową z Funduszu 

NSZZ  „Solidarność” SGGW. Wnioski dotyczyły zapomóg losowych w związku                                    

z wysokimi kosztami ponoszonymi na leczenie chorób przewlekłych ( w tym również 

choroby nowotworowej). 

Członkowie Komisji Zakładowej po dokładnym zapoznaniu się  z uzasadnieniami do 

wniosków i dokumentacją medyczną przyznali zapomogi losowe w wysokości 400 zł 

każda. 

 

2. Przyjęcie nowych członków w poczet NSZZ „Solidarność” SGGW 
 

Deklarację członkowską złożył pracownik zatrudniony w Administracji Centralnej 

SGGW.   

Członkowie Komisji Zakładowej po zapoznaniu się z deklaracją, w głosowaniu jawnym, 
jednogłośnie przyjęli Go w poczet członków naszego związku. 

 
3. Pismo do JM Rektora w sprawie rozdysponowania niewykorzystanych 

środków po realizacji wzrostu wynagrodzeń pracowników Uczelni w 2024 

roku 

Pan Przewodniczący przypomniał, że zgodnie z informacjami otrzymanymi od Władz 

Rektorskich zawartymi w sprawozdaniu po realizacji wzrostu wynagrodzeń 

pracowników Uczelni w 2024 roku pozostało z Porozumienia wraz z rezerwą 

2 122 472 zł. Propozycje rozdysponowania niewykorzystanych środków miały być 

przedmiotem rozważań Władz Uczelni, które zostaną przedłożone związkom 

zawodowym. Na posiedzeniu KZ dniu 8.10.2024 ustalono, że zwrócimy się  do JM 

Rektora z pisemną prośbą o informacje dotyczące rozdysponowania tej kwoty. Pan 

Przewodniczący przedstawił treść przygotowanego w tej sprawie pisma skierowanego 

do Władz Uczelni. Członkowie Komisji Zakładowej jednogłośnie 

zaakceptowali jego treść. 

 

4. Regulamin wynagradzania pracowników SGGW w Warszawie 

 

Pan Przewodniczący przypomniał, że w lipcu br. KZ otrzymała od Władz Uczelni 

propozycję zmian w Regulaminie Wynagradzania SGGW w Warszawie, na które KZ 

NSZZ „Solidarność” od razu zareagowała. Od tego czasu trwają negocjacje z Władzami 

dotyczące jego treści. Członkowie KZ otrzymali drogą e-mail stanowisko KZ dotyczące 

tej kwestii. Odbyły się już cztery spotkania z Władzami Uczelni. Dwa najważniejsze 

punkty negocjacji – obok wielu innych – dotyczyły usunięcia zapisu o nowym 

uznaniowym dodatku, określonym w Regulaminie jako tzw. „dodatek specjalny” oraz 

podwyższenia proponowanych przez Władze Uczelni, zdaniem KZ bardzo niskich 
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stawek za godziny ponadwymiarowe dla nauczycieli akademickich. Pan 

Przewodniczący przypomniał, że stanowisko NSZZ „Solidarność” w tych kwestiach 

zostało uzgodnione w dniu 15.10.2024 na posiedzeniu Prezydium KZ, w czasie którego 

mówiono o tym, że Komisja Zakładowa oraz Związek Nauczycielstwa Polskiego nie 

akceptują wprowadzenia nowego specjalnego dodatku JM Rektora bez określenia 

dokładnych kryteriów jego przyznawania. Pan Przewodniczący sprawdził również 

przepisy w tym zakresie obowiązujące na Uniwersytecie Warszawskim i dodatek ten 

nie istnieje w formie proponowanej przez Władze SGGW. Członkowie Prezydium uznali, 

że jeżeli miałby to być dodatek projektowy, to nie widzą przeciwskazań, aby został on 

zapisany w Regulaminie wynagradzania pracowników SGGW. Nie powinien jednak być 

finansowany z puli subwencji. JM Rektor ma możliwości przyznawania dowolnego 

dodatku z innych środków – pochodzących z przychodów własnych Uczelni. Poza tym 

w Regulaminie zostało uwzględnionych wiele rodzajów dodatków (np. zadaniowy, 

uzupełniający, funkcyjny). Członkowie Prezydium podkreślali, że należy dokładnie 

zdefiniować czym jest dodatek specjalny. Dodatek ten ma pochodzić ze środków 

projektu, a nie ze środków Uczelni, więc nie zależy on od kondycji finansowej Uczelni. 

Należy dokonać modyfikacji tego zapisu i wyraźnie zaznaczyć źródło pochodzenia 

środków.                                                                                                                                                                   

Jeżeli chodzi o stawki za godziny ponadwymiarowe, w czasie posiedzenia Prezydium 

zwrócono uwagę, że Władze Uczelni zaproponowały podniesienie stawki za godziny 

ponadwymiarowe o 3,4% w stosunku do zapisów w obowiązującym Regulaminie 

wynagradzania pracowników, jednocześnie proponując podniesienie dodatków 

funkcyjnych w granicach od 30 do 70%. Komisja Zakładowa NSZZ „Solidarność” nie 

zgadza na takie rozwiązania i proponuje podniesienie stawek za godziny 

ponadwymiarowe o 30% dokładnie, w takim zakresie jak wzrosły wynagrodzenia 

nauczycieli akademickim w ramach ostatniej podwyżki. Naszym zdaniem 

zaproponowana przez Władze Uczelni  podwyżka za godzinę ponadwymiarową świadczy 

o lekceważącym stosunku  do nauczycieli akademickich, gdy jednocześnie proponuje 

się znaczne podwyższenie miesięcznych stawek dodatków funkcyjnych. Istnieją różne 

możliwości znalezienia źródła finansów na podwyższenie stawek za godziny 

ponadwymiarowe i ich wzrost powinien iść w parze ze wzrostem wynagrodzenia, które 

nauczyciele akademiccy otrzymali od 1.01.2024 roku. Wskazano również, że 

wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe powinny być wypłacane dwa razy w roku 

– po ich zrealizowaniu w danym semestrze.   

Dyskusję wywołał także brak stawki godzinowej za ćwiczenia w języku obcym na 

studiach prowadzonych w całości w języku obcym.  Pan Przewodniczący przypomniał, 

że kwoty zostały przedstawione Władzom Uczelni we wspólnym stanowisku Związków 

z dnia 24 lipca 2024 i KZ nadal uważa, że wzrost powinien dotyczyć także ćwiczeń.  

W ostatnim spotkaniu w dniu 24.10.2024, dotyczącym Regulaminu wynagradzania 

pracowników SGGW w Warszawie, z przedstawicielem Władz Uczelni – dr. hab. 

Marcinem Gołębiewskim, prof. SGGW, Prorektorem ds. rozwoju,  ze strony KZ udział 

wzięli: Pan Przewodniczący, Pani Maria Kupczyk, Pan Andrzej Parzonko oraz Marcin 

Krukowski – Wiceprzewodniczący KZ, a ze strony Związku Nauczycielstwa Polskiego – 

Pani Małgorzata Gryko - Przewodnicząca związku. Uzgodniono, że zapis dotyczący 

„dodatku specjalnego” zostanie usunięty i jeszcze raz wskazano wysokość stawek za 

godziny ponadwymiarowe proponowane przez związki zawodowe jako decyzje 

ostateczną organizacji.  

Dotychczas Komisja Zakładowa nie otrzymała informacji od Władz SGGW, które mają 

podjąć ostateczną decyzję w w/w sprawach.   
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Zgodnie z ustaleniami spotkania, Komisja Zakładowa NSZZ „Solidarność” SGGW 

oczekuje na ostateczną wersję Regulaminu wynagradzania pracowników SGGW.  

 

5. Sprawozdanie przedstawicieli KZ z pierwszych – w roku akademickim 

2024/2025 – posiedzeń Komisji Uczelnianych/Rektorskich/Senackich 

Pan Przewodniczący zwrócił się do wszystkich uczestników zebrania, którzy są  

przedstawicielami NSZZ „Solidarność” SGGW w Ciałach Kolegialnych SGGW z prośbą  

o krótkie sprawozdania z pierwszych spotkań poszczególnych Komisji.                                      

Poinformował, że odbyło się posiedzenia Rady Uczelni i Senatu Akademickiego w czasie 

których opiniowano korektę planu rzeczowo-finansowego na rok 2024. Korekta 

związna była z dodatkową jednorazową dotacją jaką otrzymała Uczelnia w wysokości 

30 mln złotych – zgodnie z posiadanymi informacjami – 11 mln zł przeznaczono na 

wynagrodzenia. W związku z tym Pan Przewodniczący w trakcie posiedzenia Senatu 

w wolnych wnioskach, skierował pytanie do JM Rektora o doprecyzowanie na jakiego 

rodzaju wynagrodzenia przeznaczono ww. kwotę. JM podkreślił, że dotacja była 

jednorazowa i nie wyjaśnił sposobu jej rozdysponowania. Członkowie Komisji 

zdecydowali o skierowaniu w tej sprawie pisma do Władz Rektorskich. 

 Pan Przewodniczący poinformował także, że odbyło się również pierwsze 

posiedzenie Senackiej Komisji ds. Statutu i Struktur, w czasie której JM podkreślił, że 

zadaniem Komisji obecnej kadencji jest zmiana struktury SGGW w Warszawie. Można 

pozostać przy obecnie istniejącej strukturze lub rozważyć stworzenie 5-7 dużych 

jednostek skupionych wokół najsilniejszych wydziałów.  

 Jacek Gładecki poinformował, że odbyło się spotkanie organizacyjne Rektorskiej 

Komisji ds. Przeciwdziałania Mobbingowi. Przed rozpoczęciem rozpatrywania 

przekazanych sprawa, członkowie tej Komisji w najbliższym czasie odbędą 

specjalistyczne szkolenie dotyczące mobbingu. 

Maria Kupczyk poinformowała, że odbyło się pierwsze posiedzenie Rektorskiej 

Komisji Socjalnej, w czasie której powołano dwie podkomisje (zapomogową oraz 

pożyczkową). Poinformowała również, że na wniosek złożony przez KZ NSZZ 

„Solidarność” SGGW do Władz Rektorskich podniesiona została kwota pożyczki 

remontowej z 12 000 zł do 15 000 zł oraz budowlanej z 30 000 zł do 35 000 zł od dnia 

1 stycznia 2025 roku. 

 

 

6. Pomoc charytatywna KZ NSZZ „Solidarność” SGGW.  

Pan Przewodniczący poinformował, że Pani Małgorzata Herudzińska zgłosiła prośbę 

Pani Ewy Petrykiewicz, dyrektor Liceum i Prezes Fundacji „Dla Polonii” – organu 

prowadzącego Liceum Ogólnokształcące Niepubliczne Kolegium św. St. Kostki                                 

w Warszawie przy ul. Bobrowieckiej 9. Kontakt został nawiązany za pośrednictwem Pani 

Ireny Gronowskiej (Fundusz „Kresy”, Politechnika Warszawska). Prośba dotyczyła 

wsparcia finansowego na wyżywienie dla uczniów polskiego pochodzenia i uchodźców 

m.in. z Białorusi, Ukrainy, Kazachstanu, Mołdawii mieszkających w szkolnym 

internacie. W tym roku szkolnym 110. uczniów mieszka w szkolnym internacie, 

większość z Ukrainy i z Kazachstanu. W tym jest duża grupa uczniów z Ukrainy                            

z terenów wojny. Na ten rok szkolny ww. jednostka nie otrzymała wsparcia ze środków 

publicznych na wyżywienie. Przeciwnie, Ministerstwo Edukacji zmniejszyło radykalnie 

subwencję oświatową (prawie o 50%) na uczniów cudzoziemców (a w Liceum są tylko 

tacy uczniowie). Budżet szkoły w tym momencie załamał się. Ponownie wzrósł czynsz o 

procent inflacji i media. Czesne wpłacane przez uczniów z internatu i szkoły 
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przeznaczone jest na czynsz za pomieszczenia szkolne i internat. Brakuje środków na 

pokrycie kosztów wyżywienia uczniów mieszkających w internacie. Średni miesięczny 

koszt wydatków na wyżywienie dla 110 uczniów (3 posiłki dziennie 7 dni w tygodniu, 

również w ferie i święta) wynosi ok. 40 tys. zł , przy bardzo oszczędnym gospodarowaniu.  

Decyzją Komisji Zakładowej NSZZ Solidarność’ SGGW na konto Fundacji przelana 

została kwota 1000 zł.  

 

7. Udział przedstawicieli KZ w uroczystościach rocznicowych i państwowych 

 

W dniu 19.10. 2024 roku, w kościele pw. św. Stanisława Kostki na warszawskim 

Żoliborzu o godzinie 16.00, odbyły się główne obchody 40. rocznicy męczeńskiej 

śmierci ks. Jerzego Popiełuszki. KZ reprezentowała Małgorzata H. Herudzińska oraz 

Jacek Bujko. Krótkie sprawozdanie z przebiegu uroczystości złożył Pan J. Bujko. 

 W dniu 26.10.2024 odbyła się uroczysta msza św. w Kościele Akademickim św. 

Anny przy Krakowskim Przedmieściu 68 za członków społeczności akademickiej 

SGGW poległych i pomordowanych w latach 1918–1920. Komisję Zakładową 

reprezentował Pan Przewodniczący oraz  Pani Grażyna Wasiak-Zys. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu 8.11.2024 roku w związku z 106. 

rocznicą odzyskania przez Polskę niepodległości, a także 150. rocznicą urodzin prof. 

Władysława Grabskiego, odbędą się uczelniane uroczystości. Jedną z nich będzie 

Apel Poległych, podczas którego zostanie oddany hołd członkom społeczności 

akademickiej SGGW poległym i pomordowanym w latach 1918–1920 oraz 1939–

1945. Apel zostanie poprzedzony odsłonięciem repliki tablicy upamiętniającej 

studentów naszej Uczelni, którzy oddali życie za Ojczyznę w latach 1918–1920. Jej 

oryginał znajduje się w Kaplicy Loretańskiej w Kościele Akademickim św. Anny. Pani 

Maria Kupczyk zobowiązała się do zakupienia wiązanek kwiatów, swój udział zgłosili 

również Pan Michał Drożdżek oraz  Pani Ania Wiącek.  

W związku z kolejną rocznicą powstania NSZZ „Solidarność” w SGGW oraz 

strajku przeciwko wprowadzeniu stanu wojennego w 1981 roku planuje się, jak co 

roku, uroczystość złożenia kwiatów pod tablicą upamiętniającą rocznicę powstania 

„Solidarności” w SGGW w Pawilonie I SGGW przy ul. Rakowieckiej 26/30. 

Postanowiono, że obchody te odbędą się w dniu 10.12.2024 rok. Ustalono również, że  

zamówiona zostanie Msza św. za zmarłych członków NSZZ „Solidarność” SGGW 

w kościele pw. Św. Andrzeja Boboli przy ul. Rakowieckiej. Rezerwacją mszy zajmie się 

Małgorzata H. Herudzińska. 

 

8. Spotkanie Komisji Zakładowej NSZZ Solidarność SGGW z Władzami 

Rektorskimi SGGW w Warszawie 

Wstępnie uzgodniono, że spotkanie z Władzami Uczelni odbędzie się w dniu 

19.11.2024. Propozycja terminu spotkania zostanie przedstawiona JM Rektorowi. 

 Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na to, aby w czasie spotkania poruszać tylko 

te sprawy, które zostały uzgodnione w gronie członków KZ. 

 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski 

Pan Tomasz Juźko potwierdził, że zgodnie z treścią pisma przekazanego przez Władze 

Uczelni do KZ w czerwcu br., pracownicy Rolniczego Zakładu Doświadczalnego 

Wilanów-Obory otrzymali podwyżkę  średnio w wysokości 451 złotych.  
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Pan Przewodniczący poinformował, że w wyniku audytu zewnętrznego do końca 

2025 roku Leśne i Rolnicze Zakłady Rolnicze mają zostać włączone w strukturę SGGW 

w Warszawie.  

Pan Przewodniczący poinformował także, że w dalszym ciągu zajmuje się  

sprawą szkoleń dotyczących zadaniowego czasu pracy, które mogłaby zorganizować 

Państwowa Inspekcja Pracy dla pracowników Uczelni. Wymaga to jednak współpracy 

– złożenia stosownego wniosku do PIP-y przez inne jednostki i w związku z tym Pan 

Przewodniczący skierował stosowne pisma do Przewodniczących Komisji Zakładowych 

NSZZ „ Solidarność” Uczelni warszawskich.  

Pan Przewodniczący poinformował, że JM Rektor ponownie wysłał do jednostek 

SGGW pismo w sprawie wykorzystywania przez pracowników urlopów. Dyskusję                          

i pytania członków KZ wywołała nie tylko kwestia przymuszania pracowników do 

wykorzystywania urlopu przysługującego w danym roku do końca danego roku 

(pomimo tego, że można go wykorzystać do końca września następnego roku), ale także 

„nagradzania” danych jednostek za pełne wykorzystanie urlopów przez jej 

pracowników i wysokości rezerwy na ekwiwalenty za niewykorzystane urlopy. Komisja 

Zakładowa będzie prosić Władze Rektorskie o wyjaśnienie sprawy 

    

                                                                Małgorzata H. Herudzińska 

                                                                Jakub Gawron 


